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VOORWOORD VAN DE VOORZITTER 
PREFACE OF THE PRESIDENT

Beste vrienden,
Mijn hoop jullie te mogen begroeten in vreedzamere 
tijden is ijdel gebleken. Het menselijk lijden in 
Oekraïne gaat verder, een einde aan het conflict is 
nog niet in zicht en de economische gevolgen van 
de Russische inval worden alsmaar meer voelbaar. 
De energieprijzen bereiken ongekende hoogtes, de 
inflatie swingt de pan uit en de rente stijgt. Onze hoge 
staatschuld (die niet vanzelf zal verdwijnen) kan ons 
weer in serieuze problemen brengen. Bent u nog op 
zoek naar interessante vakantielectuur, dan kan ik het 
laatste OESO rapport over België warm aanbevelen.
https://www.oecd.org/economy/belgium-economic-
snapshot/

Aan de keerzijde is er toch nog wel positief nieuws 
te rapen. Hoewel er weer alarmerende rapporten 
opduiken over de kwaliteit van het Vlaamse onderwijs 
blijft de scholingsgraad binnen België stijgen. In 
1999 was 25% van de Vlamingen hooggeschoold. 
Tegenwoordig is dat 45% en in de leeftijdsgroep 
25 tot 34 jarigen is dit zelfs 53%. Ook aan onze 
Ingenieurs- en bio-ingenieursfaculteiten en de 
Computerwetenschappen studeert deze zomer weer 
een nieuwe lichting ingenieurs af. Ik heet hen van harte 
welkom en hoop dat ze de banden met de VUB via 
BrEA zullen blijven cultiveren. Deze jonge ingenieurs 
gaan mooie carrièremogelijkheden tegemoet. Zij zullen 
de motoren moeten zijn die de belangrijkste problemen 
van de komende jaren -de klimaatverandering en 
de energietransitie- helpen oplossen. Het aantal 
ingenieurs dat afstudeert aan onze universiteiten blijft 
sterk achter op de noden. Ik nodig eenieder dan ook uit 
in zijn brede kennissenkring de ‘influencer” te zijn die de 
jeugd motiveert om te kiezen voor de STEM richtingen 
en indien mogelijk voor het ingenieursberoep.

Bij BrEA blijven we ons inspannen om de netwerking 
en het samenhorigheidsgevoel onder de alumni te 
versterken. In de voorbije periode organiseerden 
we verschillende activiteiten. Binnen het kader van 
het werkveld: Career Development Events, How to 
financially compare job offers en Introduction to the art 
of communication. Langs de culturele/ontspannende 
kant: engineers@themovies, yoga en work/life 
balance, het alumni event materials en een geleid 
bezoek aan het gerenoveerde Braem gebouw, het 
rectoraat. Noteer alvast volgende activiteiten in uw 
agenda: zaterdag 24 september BBQ op de Campus 
Etterbeek, woensdag 26 oktober Symposium.

Een prettige zomervakantie en tot volgend academiejaar.

Dear friends,
Last time I expressed the hope that I would see you 
again in more peaceful times. This hope was in vain. 
The human suffering in Ukraine continues and an 
end to this conflict is not yet in sight. The economic 
consequences of the war become ever more visible. 
Energy prices are reaching unknown heights, 
inflation is soaring and interest rates are on the rise. 
Our high public debt (that will not disappear by itself) 
can soon become a serious problem once more. If 
you are still looking for interesting literature during 
your vacation, I can recommend you the latest OCDE 
report on Belgium.
https://www.oecd.org/economy/belgium-economic-
snapshot/

But not all news is bad. Although new reports have 
been published about the decrease in quality of 
education in Flanders, the overall level of education 
increases further. In 1999, 25% of Flemish people 
were highly educated (bachelor or higher). Today 
this is 45% and in the age group of 25- to 34-year-
olds this number rises to 53%. A new batch of 
engineers will also graduate from our Engineering, 
Biosciences and Computer Sciences Faculties this 
summer. I warmly welcome them and hope that 
they will continue to cultivate the ties with the VUB 
through BrEA. These young engineers are going to 
have great career opportunities. They will have to be 
the engines that will help solve the most important 
problems of the coming years: climate change and 
the energy transition. The number of engineers 
graduating from our university’s lags far behind the 
needs. I therefore invite everyone in their broad circle 
of acquaintances to be the ‘influencer’ who motivates 
the youth to choose the STEM directions and if 
possible, for the engineering profession. 

At BrEA we continue our efforts to strengthen our 
network and the sense of belonging among the 
alumni. In the past period we organised the following 
activities: Career Development Events, How to 
financially compare job offers and Introduction to 
the art of communication; along the cultural/relaxing 
side, engineers@themovies, yoga and work/life 
balance, the alumni event materials and a guided visit 
to the renovated Braem building, the rectorate. Make 
a note of the following activities in your calendar: 
Saturday 24 September BBQ on campus Etterbeek, 
Wednesday 26 October Symposium.

A pleasant summer holiday and see you next 
academic year.

5

Luc De Mondt 
Voorzitter/President
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2023

DONDERDAG 3
Nieuwjaarsreceptie
VUB

VRIJDAG 18
Algemene Vergadering

FEBRUARI

WOENSDAG 2
Career Development Event:  
Mock-up Interviews 
VUB

VRIJDAG 11
Galabal der Ingenieurswetenschappen 

Aalst

WOENSDAG 30
Career Development Event: How to 

financially compare job offers 
Digitaal

WOENSDAG 23
Job Fair 
U-Residence

MAART

APRIL

WOENSDAG 13
Promotiebijeenkomst 90
TBD

ZATERDAG 24
Meshouï + BBQ
VUB

JULI

SEPTEMBER

WOENSDAG 26
Symposium

VUB

DINSDAG 7
Rondleiding rectoraat 
na renovatie

OKTOBER

JUNI

ZONDAG 20
St-Vé
Brussel

NOVEMBER

VRIJDAG 2
Dag van de Ingenieur
TBD

DECEMBER

DONDERDAG 5 
Introduction to the art of  

communication by Frank Van Oss 
VUB

DINSDAG 3
Brueghelavond 

DONDERDAG 5 
Afterworkdrink
‘t Complex

MEI

ZATERDAG 15
Galatea
Vilvoorde

21 TOT 27
Week van de ingenieur

Antwerpen
DONDERDAG 24 
ie-netprijzen
Ter Elst, Edegem

DONDERDAG 28
Engineers @ the movies 
Kinepolis Brussel
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Beste ingenieursvrienden,

In het vorig voorwoord gaven we aan dat we mogen uitpakken met de fantastische onderzoeks- 
en innovatieresultaten die onze faculteit genereert. We zijn dan ook verheugd te zien dat onze 
onderzoekers een aantal afleveringen van de VUB podcast ‘Scientists with a cause’ verzorgen, 
meewerken aan verschillende Kanaal Z video’s, en regelmatig op een positieve manier in de pers 
komen. 

cementvervanger zorgt er immers voor dat er 
minder “echte” cement gebruikt wordt, waardoor 
er ook minder C02 en broeistofgassen uitgestoot 
worden. Bovendien wordt de cementvervanger 
zelf vervaardigd uit afvalstoffen (denk bijvoorbeeld 
aan de assen van huisvuilverbranding).

Daarnaast interviewde Kanaal Z ook Hugo 
Thienpont, Vice-Rector Innovatie en Industriële 
Valorisatie van de VUB en Directeur van 
Brussels Photonics (B-PHOT). Hij licht – 
zonder met woorden te willen spelen – toe dat 
de onderzoeksgroep B-PHOT een one-stop-
shop biedt aan bedrijven die hen helpt om in 
hun innovaties gebruik te maken van de unieke 
eigenschappen van licht. Of het nu over ontwerp, 
het uitwerken van prototypes, test- en meetwerk 
en klein- tot grootschalige productie gaat, 
bedrijven zijn bij B-PHOT aan het juiste adres.

Hugo Thienpont merkt in één van de Kanaal 
Z reportages ook terecht op dat de opdracht 
van onze universiteit erg veranderd is. Hij ziet 
de duidelijke verschuiving van fundamenteel 
onderzoek naar toegepast en industrieel 
onderzoek. De onderzoeksresultaten kunnen 
vandaag de dag dan ook de maatschappij en 
markt beter bereiken. Een levend voorbeeld aan
onze faculteit is de reeds eerder vernoemde 
onderzoeksgroep Brubotics, die dankzij de 
expertise aangaande de interactie tussen 
mens & robots en exoskeletons meer leefbare 
industriële werkomgevingen creëert. Ook het 

‘Scientists with a cause’ is een reeks van podcasts 
van onze alma mater, waarin onze wetenschappers 
zelf vertellen welke bijdrage ze leveren aan 
duurzame ontwikkelingsdoelstellingen. Deze 
podcasts zijn erg toegankelijk en tonen op 
concrete wijze het maatschappelijke belang 
van ons onderzoek aan. Prof. Dr. Ir. Marijke 
Huysmans (van de vakgroep Hydrologie en 
Waterbouwkunde) legt er bijvoorbeeld in uit 
hoe we watertekorten kunnen voorkomen. 
Onze klimaatexpert Prof. Dr. Ir. Wim Thierry 
buigt zich dan weer over de vraag of de huidige 
klimaatmaatregelen wel voldoende zijn om onze 
toekomst te redden. Ook onze prof. robotica 

Bram Vanderborght (van de onderzoeksgroep 
Brubotics) bekijkt of de mens plaats moet maken 
voor robots. Laat dit een warme oproep zijn om de 
podcasts te beluisteren.

De reportage van Kanaal Z over onze vakgroep 
MACH (Materials and Chemistry) zet de 
cementvervanger die bij ons ontwikkeld werd 
terecht in de kijker. Mede dankzij dit duurzaam 
alternatief worden we internationaal erkend 
als topinnovator en illustreren we nogmaals 
duidelijk hoe groot het belang wel is dat onze 
faculteit hecht aan het bereiken van de duurzame 
ontwikkelingsdoeleinden van de UNESCO. De 

Green Energy Park van de VUB is voor bedrijven 
interessant omdat het dé proeftuin bij uitstek is 
voor toepassingen in de domeinen van duurzame 
energie, energierecuperatie en slimme mobiliteit.

Onze vakgroep electronica en informatica ETRO 
kreeg heel wat persbelangstelling dankzij de radar 
die ons in staat stelt om door muren, plafonds en 
vloeren te kijken. Dit handig instrument laat de 
bouwsector toe om bijvoorbeeld gedetailleerde 
plannen te maken van oudere gebouwen die 
gerestaureerd moeten worden. De radar kan 
onder meer de dikte van muren berekenen, 
de aan- of afwezigheid van isolatiematerialen 
detecteren, lekken en zelfs onzichtbaar betonrot 
opsporen én het formaat van de leidingen en 
holtes in kaart te brengen. Prof. Dr. Ir. Johan 
Stiens en zijn collega’s plannen hiermee een 
spin-off bedrijf op te starten in 2023.

Er beweegt dus weer heel wat in onze 
faculteit. We staan volop ten dienste 
van de maatschappij en industrie en we 
leren de knepen van het vak teneinde alle 
maatschappelijke belanghebbenden te 
laten genieten van onze onderzoeks- en 
innovatieresultaten. We zijn er van overtuigd 
dat op deze manier de industrie ook steeds 
makkelijker de weg zal vinden tot onze 
topingenieurs en -onderzoekers. Laat dit ook 
een warme oproep zijn aan al onze alumni in 
het bedrijfsleven: kom gerust luisteren en zien 
wat we allemaal te bieden hebben!

HOEKJE VAN  
DE DECAAN

Francis Berghmans,
Decaan Faculteit Ingenieurswetenschappen 
#wearevubengineers

ARTIKELS:
https://today.vub.be/nl/artikel/nieuwe-vub-radar-om-in-de-muren-te-kijken
https://today.vub.be/nl/artikel/47-miljoen-euro-voor-nieuwe-onderzoeksinfrastructuur-aan-de-vub
https://today.vub.be/nl/artikel/vub-en-vib-bouwen-samen-een-bio-incubator-in-voormalige-willy-van-der-meeren-gebouwen
https://today.vub.be/nl/artikel/4-vub-teams-strijden-op-televisie-om-felbegeerde-campus-cup
https://www.vub.be/podcasts/scientists-with-a-cause#alle-afleveringen (Wim Thierry, Bram Vanderborgt, Marijke Huysmans)
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-een-innovatieve-partner-voor-bedrijven-21-04-22/video-normal-1859875.
html
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-europese-innovatiehub-laat-bedrijven-het-licht-zien-02-06-22/video-nor-
mal-1872223.html
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-innoveren-met-fotonica-technologie-van-het-licht-26-05-22/video-nor-
mal-1870253.html
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-duurzame-materialen-vergen-multidisciplinaire-expertise-05-05-22/vid-
eo-normal-1864499.html

https://today.vub.be/nl/artikel/nieuwe-vub-radar-om-in-de-muren-te-kijken 
https://today.vub.be/nl/artikel/47-miljoen-euro-voor-nieuwe-onderzoeksinfrastructuur-aan-de-vub 
https://today.vub.be/nl/artikel/vub-en-vib-bouwen-samen-een-bio-incubator-in-voormalige-willy-van-der-meeren-gebouwen 
https://today.vub.be/nl/artikel/4-vub-teams-strijden-op-televisie-om-felbegeerde-campus-cup 
https://www.vub.be/podcasts/scientists-with-a-cause#alle-afleveringen
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-een-innovatieve-partner-voor-bedrijven-21-04-22/video-normal-1859875.html 
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-een-innovatieve-partner-voor-bedrijven-21-04-22/video-normal-1859875.html 
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-europese-innovatiehub-laat-bedrijven-het-licht-zien-02-06-22/video-normal-1872223.html 
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-europese-innovatiehub-laat-bedrijven-het-licht-zien-02-06-22/video-normal-1872223.html 
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-innoveren-met-fotonica-technologie-van-het-licht-26-05-22/video-normal-1870253.html 
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-innoveren-met-fotonica-technologie-van-het-licht-26-05-22/video-normal-1870253.html 
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-duurzame-materialen-vergen-multidisciplinaire-expertise-05-05-22/video-normal-1864499.html
https://kanaalz.knack.be/business-communities/z-innovation-duurzame-materialen-vergen-multidisciplinaire-expertise-05-05-22/video-normal-1864499.html
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voorbereid aan het uitwerken van de kostuums, het 
versieren van het dorp, de inleving en het in goede 
banen leiden van het volledige organisatorische 
luik… enfin gedurende deze periode loopt mijn 
collega over van een anders ongeziene energie.

Het aantal van deze grootschalige rollenspelen 
is haast oneindig, meer nog: recent werden 
volledige nieuwsuitzendingen gewijd aan de Ros 
Beiaard ommegang te Dendermonde die meer 
dan 2000 figuranten en 20 praalwagens wist 
te mobiliseren. Het is trouwens ook rond deze 
periode dat opnieuw meer dan 2000 figuranten 
gedurende meerdere dagen (met bivak en al) de 
slag van 18 juni 1815 te Waterloo naspelen. 

RE-ENACTMENT
Heel onze maatschappij is doorspekt met 
folklore en rollenspelen. In zowat elke stad of 
gemeente bestaat er wel een ommegang, viering 
of processie waarbij een historisch feit wordt 
nagespeeld. Telkens opnieuw sta ik versteld van 
de hoeveelheid emotie, energie en enthousiasme 
maar vooral van de ongekende volkstoeloop die 
dit soort evenementen met zich meebrengen. 

Zo heb ik een collega die steevast een hele week 
verlof neemt om deel te nemen aan ‘La Marche 
Sainte Rolende’ in zijn dorp Gerpinnes. Het betreft 
niet alleen de voorbereidingen van de processie 
en de processie zelf maar ook de dagen erna die 
hem volledig in de ban houden. Wekenlang wordt er 

MUSHROOM MANAGEMENT
THEATER OP HET WERK

Na ruim 20 jaar professionele ervaring, dacht ik dat het misschien wel eens tijd was om wat pareltjes 
op het gebied van management neer te pennen. Wij ingenieurs mogen dan misschien wel als 
nerds of sociaal gehandicapten bekeken worden door collega’s met een managementsopleiding, 
zeer vaak was ik getuige van staaltjes managerieel geklungel, of is het manageriaal? Van het 
sollicitatiegesprek, over het assessment, het evaluatiegesprek, het motivatiegesprek tot de off-
site team building, stuk voor stuk deel ik met jullie ervaringen ‘uit het leven gegrepen’. Het spreekt 
natuurlijk voor zich dat elke mogelijke overeenkomst met bestaande personen louter toevallig is.

HOEKJE VAN  
DE RECTOR

Beste ingenieur van de VUB, 

Nu gesofisticeerd wapentuig opnieuw zijn 
vernietigende en dodelijke kracht bewijst – alsof 
dat nog ergens voor nodig was – moeten wij meer 
dan ooit de kaart trekken van het wapen van de 
wetenschap. Een wapen dat we niet inzetten om 
land te veroveren, maar wel om onze kennis uit te 
breiden. Kennis die we als wetenschappers met 
iedereen delen. Daarom ben ik bijzonder blij dat 
we zopas beslist hebben om 4,7 miljoen euro te 
investeren in nieuwe onderzoeksinfrastructuur. 
VUB-vicerector Onderzoek Karin Vanderkerken 
zegt terecht dat “excellent wetenschappelijk 
onderzoek en baanbrekende ontdekkingen 
alleen kunnen gebeuren waar onderzoekers 
toegang hebben tot de nieuwste technologieën, 
apparatuur en expertise.” Investeren in state-
of-the-art onderzoeksinfrastructuur is per 
definitie goed besteed geld. Het Fonds voor 
Wetenschappelijk Onderzoek (FWO) geeft 2,5 
miljoen euro voor middelzware apparatuur, en de 
Onderzoeksraad van de VUB komt met de rest 
van het geld over de brug. Met de financiering 
kunnen we acht nieuwe toestellen aankopen in 
uiteenlopende wetenschappelijke disciplines. 
Sommige toestellen kunnen we inzetten over de 
grenzen van disciplines heen. Het gaat onder 
meer om een massaspectrometrieplatform, een 
PET-camera voor beeldvorming van proefdieren 
en een microcalorimeter voor thermische 
activiteitsmonitoring. Die laatste zal deel 
uitmaken van de nieuwe core facility Materials 
Characterisation.
 
Maar onze onderzoekers komen zelf ook met 
toestellen op de proppen. Zo heeft een team 
van het departement ETRO recent een radar 
ontwikkeld waarmee het mogelijk is om in en 

door muren, plafonds en vloeren te kijken. Het 
is beslist een uitermate nuttig instrument voor 
verbouwers of restaurateurs van oude gebouwen 
waarvan geen gedetailleerd technisch plan 
bestaat. Het toestel kan de exacte dikte van 
muren berekenen, het formaat van leidingen 
die erdoor lopen, kan holtes in kaart brengen, 
waardoor je als verbouwer niet meer blind aan 
de slag moet. De toepassingen zijn legio. Denk 
aan het opsporen van isolatiematerialen of lekken 
in wanden en vloeren, aan het detecteren van 
onzichtbaar betonrot, aan het professionaliseren 
van restauratieprojecten. Het is bruikbaar in steen, 
hout, glas, beton en kan zelfs verflagen met een 
dikte van 100 micrometer uit elkaar halen. In zo’n 
radar zit uiteraard veel commercieel potentieel. Er 
staat een spin-off in de steigers, die volgend jaar 
operationeel moet zijn.

De expertise, de pioniersgeest en de dynamiek 
die het DNA van onze faculteit vormen - en die 
we ook zien bij al onze alumni – zouden een 
ijzersterke troef moeten zijn om nieuwe studenten 
aan te trekken. Niet zozeer omdat onze faculteit 
meer studenten wil, maar wel omdat onze 
samenleving absoluut meer ingenieurs nodig 
heeft. Om de energietransitie te doen slagen, 
om de mobiliteitsshift te realiseren en om de 
hoogtechnologische duurzame wereld van 
morgen vorm te geven.

Maar laten we nu eerst de tijd nemen om onze 
eigen batterijen op te laden. Draadloos, in een 
zomers zonnetje. 

Jan Danckaert
Rector  

INGENIEURS VOOR 
MORGEN
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afgenomen. Neem dus zeker vooraf de tijd om 
alle informatie die je verkreeg rustig door te lezen 
en probeer de eventuele digitale tests rustig en 
binnen de gevraagde deadlines in te sturen. De 
dag zelf bevat quasi altijd een postbakoefening. 
Je krijgt dus een overvolle oude postbak vol met 
papieren documenten allerhande of –de digitale 
versie ervan- een mailbox die zowat ontploft is. Ik 
hoor jullie al denken ‘leuk wat mailtjes lezen, wat 
kan daar nu moeilijk aan zijn’ maar vergeet niet 
dat dit een test is naar managementcapaciteiten. 
Verlies dus je kostbare tijd niet aan de organisatie 
van verjaardagsfeestjes, de keuze van de kleur 
van jouw bureau of van het menu op de reünie-
avond der gepensioneerden of verlies je focus met 
conflicten tussen personen. De bedoeling is om 
gestructureerd te werk te gaan, een organigram op 
te stellen, hoofd- van bijzaken te onderscheiden, 
problemen binnen het bedrijf te identificeren en 
strategische prioriteiten te stellen. Gezien deze 
oefening in een beperkte tijd dient te gebeuren, 
heb je meestal tijd tekort om alles te behandelen. 
Op voorhand de volledige inhoud scannen is dus 
de boodschap want de belangrijkste informatie zit 
soms helemaal onderaan in het bakje.

Nadien volgt meestal een gesprek met een collega. 
Opnieuw binnen het kader van het bedrijf waar je 
die dag de leiding over hebt. In de meeste gevallen 
gaat het om een misnoegde en/of gedemotiveerde 
collega die als bij toeval ook voor ‘jouw’ functie 
gesolliciteerd had. Het komt er dus op aan om 
constructief naar een oplossing te werken zonder 
de collega tegen jouw in het harnas te jagen of zelf 
je geduld te verliezen. Hou echter in gedachten dat 
het hier de bedoeling is om jou als people manager 
te evalueren, niet jouw acteertalent of gevoel voor 
improvisatie tot het uiterste te drijven. Ook hier is 
de boodschap: hou het professioneel en gebruik 
de informatie over het bedrijf die je hebt. Vaak is 
de link met de postbakoefening niet ver af. Merk 
ook op dat deze oefening ofwel wordt gefilmd ofwel 
dat er 2 of meer duurbetaalde assessoren met jou 
de ruimte kunnen delen. Zij zijn er louter om jouw 
gedrag te analyseren. Het is dus niet de bedoeling 
deze personen bij het gesprek te betrekken of te 

vragen om te assisteren bij het vastbinden van 
de agressieve collega terwijl jij de waterboarding 
uitvoert. Indien je jezelf in deze situatie bevindt, 
ben je waarschijnlijk te ver gegaan.

Aan het eind van het assessment wordt vaak 
gevraagd om een business case uit te werken 
en deze voor een ‘virtueel directiecomité’ voor te 
stellen. Meestal krijg je hiervoor ongeveer anderhalf 
uur voorbereidingstijd. Om helemaal mee te zijn 
met de huidige technologie, mag je je verwachten 
aan een video-call met een zogezegde CEO in het 
buitenland en dus een presentatie in het Engels. Dit 
laatste wordt jou soms op het allerlaatste moment 
verteld zodat ze kunnen nagaan hoe taalvaardig 
en flexibel je bent. De business case is vaak een 
wel/niet-scenario van het type ‘activiteiten in huis 
houden en/of outsourcen’, ‘de fabriek verhuizen 
naar een land waar de loonlast lager ligt of hier 
investeren in efficiëntere machines’ of ‘moeten 
we nu investeren in verhoging van de bestaande 
productie of diversifiëren’. Uit ervaring leerde ik dat 
het niet echt relevant is welk scenario je kiest maar 
wel waarom je iets voorstelt en of je alle facetten 
van het dossier in overweging genomen hebt. 
Breng dus geen ‘I have a dream’ uiteenzetting 
waarin je het hotel ombouwt tot een opvangplaats 
voor verwaarloosde dieren maar blijf realistisch en 
hou je vooral aan feiten. Probeer ook op elke vraag 
op voorhand een zinnig en onderbouwd antwoord 
te voorzien.

Het uiteindelijke resultaat van zo’n dagje 
rollenspelen krijg je nooit de dag zelf. In de meeste 
gevallen krijgt jouw (echte) manager eerst een 
voorlopig rapport en ontvang je achteraf ruime 
feedback via je personeelsdienst. Eén van mijn 
bazen vroeg me ooit na zo’n assessment-dagje 
of ik me die dag op een moment ongemakkelijk 
had gevoeld. Indien dit niet het geval was, zei hij, 
is het waarschijnlijk goed verlopen. Deze stelling 
klopt eigenlijk wel. Blijf dus gewoon jezelf, wees 
authentiek en uiteindelijk komt alles wel goed.

Prettig verlof!
Nico Bécu

Het kon dus niet uitblijven of dit soort ‘rollenspelen’ 
zou haar intrede vinden in het bedrijfsleven. In 
de bedrijfswereld heet zo’n ‘naspeel-workshop’ 
officieel een development- of assessment center. 
Volgens mij dienen we de oorsprong van de 
development- of assessment centers te gaan 
zoeken bij een gefrustreerde ‘re-enactment’-fan 
die in een groot bedrijf instond voor rekrutering en 
selectie en hierin een opportuniteit zag. Kwestie 
van het nuttige aan het aangename te koppelen, 
zal hij gedacht hebben.

ASSESSMENT EN DEVELOPMENT
Vooreerst een woordje uitleg. Een bedrijf 
nodigt je uit om deel te nemen aan een 
development- of assessment center als ze jouw 
managementcapaciteiten 
binnen een referentiekader 
verschillende van het 
bedrijf zelf wensen te 
testen. De bedoeling is 
dat de persoon gedurende 
een beperkte tijd wordt 
ondergedompeld in 
een voor hen vreemde 
professionele context 
waarin dan hun 
competenties getoetst 
kunnen worden. Voor zo’n 
assessment wordt ook 
veelal beroep gedaan op 
een externe firma die maar 
al te graag creatief aan de 
slag gaat. Naar een development center word je 
meestal gestuurd als het bedrijf wil nagaan welke 
ontwikkelingspunten je nog hebt om een volleerd 
manager te worden. Vaak wordt dit ook gebruikt 
als een soort manier van ‘tijd kopen’ als ze voor 
jou niet direct een meer uitdagende functie binnen 
het bedrijf kunnen vinden. Ontwikkelingspunten 
heeft iedereen wel, dus achteraf is het makkelijk 
om je als feedback te geven dat je eerst aan deze 
ontwikkelingspunten dient te werken alvorens 
door te groeien of nog een training dient te 
volgen alvorens je in aanmerking komt voor een 
bepaalde functie. 

Op zich is de inhoud van een assessment center 
weinig verschillend maar deze wordt meestal 
gebruikt als selectie vóór aanwerving of alvorens 
een hogere managementfunctie binnen het 
bedrijf op te nemen. Soms wordt dit soort test 
ook gebruikt om verschillende kandidaten met 
elkaar te kunnen vergelijken. Het is namelijk 
veel gemakkelijker voor de personeelsdienst of 
manager om aan een bestaande medewerker te 
zeggen dat de externe firma negatief advies gaf 
i.p.v. zelf een negatieve beslissing hoeven uit te 
leggen. 

Praktisch bestaat een assessment meestal uit 
een halve of hele dag ‘rollenspelen’ al dan niet 
voorafgegaan door een hoop informatie die je 

enkele dagen op voorhand 
wordt doorgestuurd. Het 
klassieke scenario voor 
zo’n dag gaat meestal 
als volgt. Bij aankomst 
word er je gemeld dat 
je in deze ‘imaginaire’ 
wereld gesolliciteerd 
had voor de functie van 
verantwoordelijke van 
een groot transportbedrijf, 
hotel, fabriek of 
telecombedrijf en het jouw 
eerste dag is. De persoon 
die je zou vervangen en 
die je zou ‘inwerken’ op 
deze dag is echter de 

dag ervoor verongelukt. Met andere woorden: je 
staat er voor je eerste dag alleen voor. Vaak wordt 
er nog snel bij verteld dat alles wel goed komt, 
zolang je maar ‘jezelf blijft’. Het spreekt natuurlijk 
voor zich dat het niet de bedoeling is om die dag 
je acteertalent op de proef te stellen en dat je plots 
doet alsof je meespeelt in een musical of je op je 
eerste dag Trumpgewijs iedereen de laan uitstuurt.

DE POSTBAK, DE COLLEGA EN DE DIRECTIE
Veelal wordt de korte introductie gevolgd door een 
personaliteits- en/of intelligentietest, al worden 
deze de laatste tijd steeds vaker vooraf digitaal 

MUSHROOM MANAGEMENT: Theater op het werk

“waarschijnlijk was het 
een gefrustreerde 

‘re-enactment’-fan die 
het nuttige aan het 

aangename koppelde 
toen hij de development- 
en assessment centers 

bedacht.”
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INTERVIEW
VUB-ALUMNUS WINT 

PRESTIGIEUZE PATENTPRIJS
De VUB-alumnus Yannick Lefevre won in November 2021 samen met zijn 
collega Joon Ho Cho de 42ste Thomas Edison Patent prijs in de categorie 
Telecommunicatie. Deze award wordt jaarlijks georganiseerd door de Research & 
Development Council in New Jersey, Verenigde Staten, om de beste gepatenteerde 
innovaties in New Jersey te eren. 

Yannick Lefevre behaalde in 2010 een 
master in de ingenieurswetenschappen met 
afstudeerrichting Fotonica aan de VUB en de 
Universiteit Gent. Daarna begon hij een doctoraat 
aan de VUB bij de vakgroep TONA en binnen 
B-PHOT, die hij met succes verdedigde in 2014. 
Sinds 2015 is hij aan de slag bij Nokia Bell Labs 
als onderzoeksingenieur, waar hij innovaties 
op digitale signaalverwerking ontwikkelt voor 
sneller internet in toegangsnetwerken, zowel 
voor internet over telefoonlijnen als over optische 
vezels. 

We kennen Nokia allemaal van de mobiele 
telefoons. Maar het grote publiek weet vaak 
niet dat Nokia eigenlijk een bouwer van 
telecomapparatuur is, zowel voor mobiele, 
als vaste netwerken en cloud-netwerken. Het 
prijswinnende Nokia Bell Labs, creëert voor 
Nokia een meerwaarde door middel van lange-
termijn onderzoek en intellectueel eigendom. 

Nokia draagt integriteit en beveiliging hoog in het 
vaandel terwijl het bouwt aan een productieve, 
duurzame en inclusieve wereld.

De Thomas Edison Patent prijs werd toegekend 
voor het patent “Partial Probabilistic Signal 
Shaping” US US10200231B1 - Partiële 
Probabilistische Signaalvormgeving. Deze 
uitvinding voorziet een praktische methode om de 
theoretische datasnelheidslimiet te benaderen 
aan een realistische complexiteit. Dit wordt 
gerealiseerd door de probabiliteitsverdeling 
van de communicatiesignalen partieel vorm 
te geven. De uitvinding is opgenomen door 
de ITU-T G.9711 MGfast standaard voor 
internettoegang over koperen kabels, zoals 
bvb. telefoonlijnen. Op deze manier maakt 
de uitvinding multi-gigabit internetdiensten 
breder beschikbaar, aan locaties waar het niet 
praktisch is of niet kosteneffectief om optische 
vezels naar de eindgebruiker te brengen.

KAN JE JE UITVINDING VERDER TOELICHTEN?
De uitvinding kadert in het domein van 
digitale communicatie. In dit domein wordt 
data, onder de vorm van bits, verzonden 
over een communicatie-medium, zoals een 
koperen kabel, aan de hand van zogenaamde 
constellatie-punten. In een conventioneel 
systeem komt elk van deze constellatie-punten 
gemiddeld gesproken even vaak voor. Om de 
maximale informatielimiet te benaderen, is het 
echter nodig om deze punten met ongelijke 
frequentie te versturen; de punten met minder 
energie moeten vaker verstuurd worden dan 
die met veel energie. Dit kan gerealiseerd 
worden met een techniek die probabilistic 
constellation shaping of probabilistische 
constellatievormgeving wordt genoemd. Deze 
techniek wordt echter praktisch onhaalbaar 
voor constellaties met veel punten; over 
telefoonkabels worden er bijvoorbeeld 
constellaties gebruikt met tot meer dan 60.000 
punten. Het basisidee van de uitvinding is om 
enkel een partiële vormgeving te doen op een 
deel van de verzonden bits. Op deze manier 

wordt het overgrote merendeel van de winst 
verwezenlijkt aan een fractie van de kost, zodat 
de vormgeving ook mogelijk wordt voor heel 
grote constellaties.

WAAROM JE KEUZE VOOR 
INGENIEURSSTUDIES?
Voor mij bestaat het ingenieursvak eruit om 
problemen op een praktische manier op te lossen. 
Hiervoor is het meestal nodig om een probleem 
eerst tot in detail te bestuderen en te begrijpen. 
Het is deze combinatie van diepe kennis vergaren 
en het vervolgens nuttig aanwenden van deze 
kennis om praktische problemen op te lossen dat 
me altijd heeft aangesproken en geboeid. 

WAAROM KOOS JE VOOR DE VUB?
Enerzijds heb ik voor de VUB gekozen wegens 
de kleinschaligheid, en het dichte contact met 
professoren en assistenten. Anderzijds ook 
wegens de makkelijke bereikbaarheid van de 
VUB-campus vanuit mijn toenmalige woonplaats 
in de rand van Brussel. 

BrEA MAGAZINE
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‘GEBOUW M’
Het Braemgebouw van de Vrije Universiteit 
Brussel heeft vele beeldende namen, waarvan 
er verschillende alluderen op de ellipsvorm van 
het gebouw. Op de campus kreeg het gebouw 
de letter M toebedeeld en dus kennen we het 
vandaag binnen de universiteit als ‘gebouw M’, 
maar het Braemgebouw is veel meer dan louter 
de 13e letter van het alfabet. Het is een icoon, 
een monument dat de ideologie van de Vrije 
Universiteit Brussel belichaamt. Daarom noemen 
wij het vandaag liever ‘het BraeMgebouw’, als 
eerbetoon aan architect Renaat Braem.

In 2007 werd het Braemgebouw, inclusief 
muurschilderingen, tuinen en vijver, beschermd 
als monument door het Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest, omwille van de historische, artistieke en 
esthetische waarde. Vandaag is er opnieuw veel 
aandacht voor dit bouwwerk, een totaalkunstwerk 
dat wetenschap en kunst op verbluffende manier 
verzoent.

DE RONDLEIDING
De vernieuwingen aan het Braemgebouw gebeurden 
in de afgelopen jaren onder deskundig toezicht van 
Professor Charlotte Nys, tevens verbonden als 
docent aan onze VUB ingenieursfaculteit bij de 
architectuur en beroepsmatig gespecialiseerd in de 
restauratie van oude gebouwen. Charlotte Nys gaf 
ons een persoonlijke rondleiding, waarvoor onze 
oprechte dank.

Na een introductie over de renovatiewerken aan 
de ingang van het Braemgebouw en toelichtingen 
over de architect Braem konden we een bezoek 
brengen aan de gerestaureerde schilderwerken 
in het rectoraat. De schilderwerken werden 
trouwens door de architect en zijn vrouw zelf 
aangebracht. Sommige schilderwerken werden 
jarenlang door archiefkasten verborgen aan het 
zicht van de bezoekers.

LOKROEP VAN HET HERT
Bij het binnenkomen van het rectoraat bemerken 
we naast het VUB logo ook tal van iconen op de 
luifel, die elk hun symboliek hebben. In een detail 
van de iconen op de luifel boven de ingangsdeur 
van het Braemgebouw zien we een hert tussen 
twee bomen. Als men zich afvraagt waarom 
er zich op deze belangrijke plaats een “hert” 
bevindt, dan moeten we ons Frans woordenboek 
bovenhalen om dit beter te begrijpen. In het 
Frans zal men de lokroep van herten tijdens het 
paarseizoen aangeven als “brame”: burlende 
herten, ofwel le brame des cerfs, vaak te 
horen in de bossen vanaf midden september. 
Een klein knipoogje van onze architect om zijn 
handtekening onderaan zijn Braemgebouw te 
zetten.

Onderaan links op de luifel staan ten slotte 
ook drie parapluutjes boven elkaar: een kritiek 
op de paraplupolitiek van de administratie in 
verschillende organisaties, waar Braem tijdens 
zijn gehele carrière mee te maken kreeg.

“Een administratie is grotendeels toch het 
openen van paraplu’s, zo was mij na veertig 
jaren praktijk enigszins duidelijk geworden!” 

– R. Braem

Op de volgende pagina brengen we u nog wat 
achtergrond over het leven en het werk van 
Renaat Braem.

Verder laten we u meegenieten van een 
fotoverslag waarin we u laten meegenieten van 
de mooie muurschilderijen die we tijdens onze 
rondleiding zijn tegengekomen.

Zeker de moeite om hiervoor nog eens binnen te 
springen op onze alma mater om deze renovatie 
te bewonderen.
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HOE BEN JE NADIEN BIJ NOKIA 
TERECHTGEKOMEN?
Na mijn doctoraat wou ik graag iets heel anders 
doen. Van een oud-collega die er zelf werkte had 
ik heel veel goeie dingen gehoord over Bell Labs, 
de onderzoeksafdeling, dat toen nog deel was van 
Alcatel-Lucent. Ik werd onmiddellijk aangesproken 
door de lange traditie van innovaties die in Bell 
Labs zijn gemaakt, zoals de transistor, de laser, 
de programmeertaal C, en dergelijke, alsook 
door het vakgebied van telecommunicatie en 
digitale signaalverwerking, dat toen vrij nieuw 
voor me was. Na een bezoek aan de Belgische 
tak van Bell Labs in Antwerpen, was ik helemaal 
verkocht. Nadat ik er een maand werkte, werd 
er aangekondigd dat Nokia Alcatel-Lucent ging 
overnemen, en zo maakte ik uiteindelijk deel uit 
van Nokia Bell Labs.

WAT ZIJN VOLGENS JOU VOOR- / NADELEN 
VAN HET WERKEN BINNEN EEN GROTE 
MULTINATIONAL ?
Een voordeel is dat in zekere zin alles geregeld 
is, of toch bijna alles. Voor de meeste situaties 
en doeleinden zijn er processen en programma’s 
uitgewerkt. Dit gaat van het bestellen van een 
nieuwe computer, het volgen van opleidingen, tot 
het boeken van reizen. Op deze manier hoef je je 
niet veel zorgen te maken over minder belangrijke 
zaken en kan je op je kerntaken focussen. Een 
keerzijde hiervan is echter dat deze processen 
soms rigide zijn, wat het soms moeilijk maakt als 
er iets atypisch moet uitgevoerd worden.

WAT ZIJN VOOR- / NADELEN VAN 
WERKEN IN EEN INTERNATIONALE EN 
MULTICULTURELE OMGEVING?
In Antwerpen zelf is er al een grote verscheidenheid 
van mensen, zowel in termen van nationaliteiten 
als in termen van achtergrond. De voertaal is 
dan ook Engels. Daarnaast wordt ook heel nauw 
samengewerkt tussen verschillende sites; ikzelf 
werk bijvoorbeeld op dagdagelijkse basis samen 
met collega’s in Duitsland en in de Verenigde 

Staten. Ik ervaar deze verscheidenheid als 
een enorme verrijking, die ervoor zorgt dat je 
uitdagingen van verschillende standpunten 
bekijkt en benadert. Deze open en respectvolle 
bedrijfscultuur wordt ook door Nokia sterk 
gestimuleerd. 

WAT WAS DE IMPACT VAN DE 
CORONACRISIS OP JOUW 
FUNCTIE BIJ NOKIA? 
Voor de coronacrisis was thuiswerken en 
televergaderen eigenlijk al ingeburgerd bij Nokia, 
met tot twee dagen in de week waarop er toen 
kon worden thuisgewerkt. De transitie naar het 
gedwongen volledig thuiswerken tijdens de crisis 
is dan in mijn ervaring ook vlot verlopen, zonder 
enige disruptie. Hoewel er heel wat voordelen aan 
het thuiswerken verbonden zijn, hebben we de 
afgelopen twee jaar vooral geleerd hoe belangrijk 
het menselijk contact is. Hoe bijvoorbeeld spontane 
gesprekken toch onvervangbaar en broodnodig zijn 
voor onderzoek. Tegelijk zijn er ook lessen geleerd 
binnen Nokia over hoe belangrijk flexibiliteit en de 
thuis-werkbalans is. Daarom werd de mogelijkheid 
om thuis te werken binnen Nokia verder uitgebreid 
naar 3 dagen in de week. Voor sommige posities is 
er zelfs de optie om volledig thuis te werken.

HEB JE ENKELE TIPS VOOR ONZE HUIDIGE 
EN TOEKOMSTIGE STUDENTEN?
Voor mezelf waren mijn jaren aan de VUB enorm 
vormende en bepalende jaren. Dan heb ik het niet 
enkel over de inzichten en competenties die ik 
vergaard heb, maar ook over de talloze mensen, 
vrienden, die ik heb leren kennen. Op de VUB 
heb ik mijn horizon verbreed en grenzen verlegd. 
Letterlijk, met een stage in het buitenland. Ik zou 
de studenten dan ook vooral willen aanmoedigen 
om hun prachtige tijd aan de universiteit te 
koesteren en ten volle te benutten. 

Rita Keulemans

VERVOLG INTERVIEW 
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OP DINSDAG 7 JUNI KONDEN ONZE BREA LEDEN EEN BEGELEID BEZOEK 
BRENGEN AAN HET VERNIEUWDE VUB-RECTORAATGEBOUW, 

BETER BEKEND ALS DE SIGAAR, CAPRICE DES DIEUX…

BEGELEID BEZOEK AAN HET 
VERNIEUWD VUB RECTORAAT MET 
PROF. CHARLOTTE NYS
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Braem voltooide zijn studie bouwkunst in 1935 
aan de academie in Antwerpen. Hetzelfde jaar 
won Braem de Godecharleprijs. Het prijzengeld 
besteedde hij aan een stage bij de Franse 
architect Le Corbusier. Door Le Corbusier werd 
Braem voorgedragen als lid van de CIAM, een 
internationaal congres voor architecten van het 
modernisme.

Van 1947 tot 1975 was Braem hoogleraar aan het 
Hoger Instituut voor Bouwkunst en Stedenbouw in 
Antwerpen. In 1968 publiceerde hij het boek ‘Het 
lelijkste land ter wereld’, een aanklacht tegen de 
manier waarop we in België bouwen. Hij gebruikte 
urbanisatie en architectuur als speerpunt om te 
fulmineren tegen de maatschappij, politiek en de 
mens. In oktober 2018 konden we hieromtrent een 
theatervoorstelling Braempraat bijwonen waarin 
acteur Dimitri Leue in de huid van Renaat Braem 
kruipt (ism. VUB/OSB in CC Westrand Dilbeek).

DE POLITIETOREN
Braem was een bouwheer van ideeën en werd 
later een BV in intellectuele milieus. Op latere 
leeftijd hield hij zich ook bezig met schilderen 
en beeldhouwen, hetgeen we ook kunnen 
bewonderen op alle verdiepingen van het VUB 
rectoraatsgebouw.

Renaat Braem is als avant-gardistisch architect 
ongetwijfeld een van de kleurrijkste figuren van 
de naoorlogse architectuur in België.

Hij bezorgde Antwerpen de intussen befaamde, 
maar destijds verguisde, politietoren en een reeks 
imposante sociale flatgebouwen aan het Kiel. 
Braem behoort nu tot de generatie ontwerpers 

EEN KLEINE ACHTERGROND OVER 
DE BELGISCHE ARCHITECT EN 

STEDENBOUWKUNDIGE 
RENAAT ANTOON BRAEM 

ºAntwerpen, 29 augustus 1910
†Essen, 31 januari 2001

die aan herontdekking toe zijn. Renaat Braem 
vond het destijds bijzonder leuk dat zijn bouwsels 
afgekeurd werden door de goegemeente. Maar 
de tijden zijn veranderd: nu is zijn huis in Deurne 
een museum.

WERK EN PRIVÉ MOET GESCHEIDEN
Braems eerste woningen uit de latere jaren 
dertig waren gebaseerd op het idee van de 
“woonmachine”, dat wil zeggen woningen 
die bijna zo efficiënt zijn als machines. In 
opvattingen volgde Braem in het begin Le 
Corbusier, die stelde dat bij het opbouwen van 
de naoorlogse maatschappij “wonen, werken, 
verkeer en ontspanning strikt gescheiden” 
moeten worden. Wonen gebeurt het best in 
hoogbouw, gelegen in het groen. De werkkernen 
zijn daarvan gescheiden, maar liggen toch 
dicht bij de woonkernen. Ze worden verbonden 
door verkeersbanen. Dit merken we ook aan 
de huidige inplanting van het VUB rectoraat te 
midden van groen en verbonden met paden 
naar de VUB campus. Voor zijn privéwoningen 
evolueerde Braem steeds meer in de richting 
van organische vormgeving, waar de band met 
de natuur steeds belangrijker wordt.

Braem wordt ook soms “de architect van de 
arme mensen” genoemd. Hij vond sociale 
architectuur ook belangrijk en heeft ook veel 
woonwijken gebouwd. Daarbij hoort zijn idee 
dat architectuur de naoorlogse mens kan en 
moet bevrijden. Niet alleen functionaliteit telt bij 
het bouwen, ook experimenteerde hij graag met 
technieken en materialen.

Joeri Uyttendaele
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PROF. CHARLOTTE NYS

FOTOVERSLAG

PROMOTIEBIJEENKOMST ‘90

©YUKIKO KANADA

WE GAAN TERUG NAAR THE-O-BAR!

Maar ditmaal naar de Private Mansion in Waals-Brabant van onze Oesterman. 
Wim heeft voor ons een heerlijk zomers maritiem menu voorzien 
dat hij bovendien aan inkoopprijs voor ons zal bereiden op 13 juli.

Here we go!

Een glaasje Champagne Bliss aangeboden door BrEA voor leden en partner met aperitiefhapjes

Keuze voorgerecht: zes verse oesters, maatjes of een bordje zalm

Hoofdgerecht: Mosseltjes-friet

Dessert: Waals-Brabantse suikertaart met een bolletje vanille-ijs

Halve fles wijn en plat water inbegrepen

Dit allemaal voor 26€ pp voor de leden en hun partner.
Inschrijven kan op onze webstek https://www.brea.be/event.

Je promotieafgevaardigde,
Hilbert Van Muylem

0475/70.37.81 – hilbert@live.be
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Door je uitsluitend te richten op deze twee 
dimensies, levert je dat slechts 4 mogelijke 
gedragsstijlen op. We fietsen er samen even 
door. Op zoek naar jouw eigen gedragsstijl en 
deze van jouw collega’s. 

1. Ben je taakgericht en meegaand? Dan ben 
je van het analytische gedragstype! Je favoriete 
leuze luidt: ‘Als je niet plant, ben je van plan om 
te mislukken’. Je bent grondig, doordacht, goed 
georganiseerd en zoekt altijd naar de veiligste 
weg naar je bestemming. Je beseft evenwel dat 
de reis ernaartoe soms lang kan duren, want elk 
detail telt.

2. Ben je mensgericht en meegaand? Je behoort 
dan tot het ondersteunende type. Je favoriete 
leuze is misschien wel deze: ‘‘Alles smaakt beter 
als je het deelt.’ Je bent een echte teamspeler, 
relatiegericht en zoekt naar onderlinge 
verstandhouding. Soms ga je hiervoor dan wel 
aanslepende conflicten liever uit de weg.
`
3. Of je bent dominant en mensgericht? Als 
stimulerend type is je favoriete leuze: ‘Een 
verhaal moet niet alleen mooi klinken, maar ook 
goed aanvoelen.’ Je bent een ideeënfabriek en 
vertelt inspirerende verhalen. Je stimuleert jouw 
omgeving om anders te doen tot je dan weer 
zelf een ander idee overvalt dat je nog meer kan 
bekoren. Plannen en zaken uitwerken van A tot Z 
is niet meteen jouw sterkte.

4. Behoor je tot het controlerende type? Dan 
ben je dominant en taakgericht. Je favoriete 
leuze luidt: “Doe het nu gewoon op mijn manier!”. 
Je neemt vaak het eerste initiatief, je bent 
direct en erg resultaatgericht. Je ageert als de 
locomotief van een trein. Maar soms merk je 
op dat de achterliggende wagons niet allemaal 
volgen. Geduld is duidelijk niet je sterkste 
karaktereigenschap.

WIL JE BETER COMMUNICEREN 
MET COLLEGA’S? 
Iedereen kent de uitspraak wel: ‘Behandel de 
andere zoals je zelf behandeld wilt worden.’ En 
dat is zeker waar als je denkt aan aspecten zoals 
het tonen van respect voor elkaar. De uitspraak 
dient evenwel op een andere manier te worden 
geformuleerd als we willen connecteren met 
de andere, als we willen inspelen op datgene 

wat de andere motiveert en drijft. Zo benader je 
iemand van het analytische type best met heel 
veel informatie over het ‘hoe’. Je verschaft details, 
structuur, context en doelstelling. Je creëert als 
het ware een veilige zone. Omgekeerd benader 
je iemand van het stimulerende type eerder 
met informatie over ‘het waarom’. Je brengt 
een boeiend verhaal waarin de persoon zich 
herkent. Iemand van het ondersteunende type 
spitst vooral zijn aandacht toe op het ‘met wie’-
verhaal. Voelt hij enige onderlinge verbondenheid 
en betrokkenheid? Tot slot is het no-nonsense 
controlerende type vooral geïnteresseerd in het 
einddoel, zeg maar ‘het wat’. Het resultaat staat 
voorop. 

In die zin wordt de eerdere uitspraak dus best 
geherformuleerd als “Benader de andere zoals hij 
of zij benaderd wil worden”. Spreek dus de taal 
van de andere (gedragsstijl). Dat helpt echt! Als 
leidinggevende is het dan ook een erg verrijkende 
ervaring om bij elk initiatief, dat het hele team 
omvat, je volgende vragen te stellen: 

1. Is mijn actie voldoende duidelijk (hoe)? 
2. Is mijn actie voldoende verbindend (met wie)?
3. Is mijn actie voldoende inspirerend (waarom)?
4. Is mijn actie voldoende resultaatgericht (wat)?

Als het antwoord op de bovenstaande vragen 
‘ja’ is, komt het volledige team zonder twijfel in 
beweging…

OP ZOEK NAAR HET BESTE TEAM
Van nature hebben we de neiging om ons te 
omringen met gelijkgestemden, met mensen die zijn 
zoals je zelf bent. Soort zoekt soort. Maar doen we 
er wel goed aan? Niet dus. Een ideaal team bestaat 
dan uit de 4 verschillende gedragsstijlen. Denk 
daarbij maar even aan The Beatles. Wat maakte 
hen tot een uiterst succesvolle groep? Hoe kwam 
het dat de samenwerking jarenlang standhield met 
het ene succesnummer na het andere? Uit een 
analyse van hun persoonsbeschrijvingen durf ik 
stellen dat The Beatles elk een andere gedragsstijl 
hadden. Samen vormden ze een band (leg nu 
maar even de nadruk op het relationele begrip 
van dit woord) die versterkend werkte. Als team 
waren ze compleet. De zwakke punten van de ene 
werden opgevangen door de sterke punten van de 
andere. ‘Imagine’ wat je aan de hand van dit model 
kunt bereiken…
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GEDRAGSTIJLEN
OP ZOEK NAAR DE MAGIE VAN THE BEATLES

Cultuur vormt zich door de interactie tussen 
mensen. Laat ons dus vandaag eens even kijken 
naar zogenaamde gedragsstijlen. Wil je de 
samenwerking verbeteren? Dan is dit één van de 
instrumenten daartoe.

Als student sta je er eigenlijk nauwelijks bij stil: 
de moeilijkheid om samen te werken. Tijdens 
je studieperiode is vrijwel alles gericht op de 
individuele prestatie. De meeste aandacht 
gaat dan naar het opnemen van kennis en het 
reproduceren ervan op welbepaalde tijdstippen. 
Examens weet je wel. Het is pas later, als je in 
het bedrijfsleven stapt, dat je je realiseert dat de 
meeste problemen en uitdagingen één of andere 
vorm van samenwerking vergen met anderen. En 
dat geldt vandaag meer dan ooit. 

Een bijzonder verrijkend element tot het 
verbeteren van de samenwerking met collega’s 
is het inzicht in en snel kunnen doorgronden 
van iemands gedragsstijl. Inderdaad, elk 
mens is dan wel uniek, maar toch heb je er 
iets aan als je de aangeboren gedragsstijl 
van jouw gesprekspartner kunt inschatten. 
Dat doe je dan niet aan de hand van een 
complete bevraging, maar eerder door een vrij 
eenvoudig kader te hanteren. 

Je stelt jezelf daarbij in essentie 2 vragen: 

1. Is jouw gesprekspartner eerder taak- of 
mensgericht? 
2. Is jouw gesprekspartner eerder dominant of 
meegaand? 

Een tijdje geleden werd me gevraagd om een reeks artikels onder de noemer 
‘bedrijfscultuur’ aan jullie voor te stellen. Een uitnodiging waar ik met plezier op 
inga. Als zelfstandig expert, trainer, spreker en coach draag ik sowieso het belang 
van een positieve bedrijfscultuur uit. 
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 OP ZOEK NAAR EEN NIEUW BANDLID?
Ben je op zoek naar een vervanger of een nieuw 
lid voor de band? Hou dan niet alleen rekening 
met zijn vaardigheid inzake het bespelen van het 
beoogde instrument, maar eveneens met zijn 
gedragsstijl. Vormt de nieuwe schakel echt een 
toevoeging? Maakt hij de ketting sterker? Peilen 
naar de gedragsstijl van de kandidaat is dan ook 
een interessant hulpmiddel om te weten of hij 
past bij het team. Trouwens, het beste team is 
nu eenmaal een team waarin alle gedragsstijlen 
evenwichtig vertegenwoordigd zijn. Remember 
The Beatles. Ook dit is diversiteit! Uiteraard 
dient hierbij de kanttekening te worden geplaatst 
dat welbepaalde functies nu eenmaal meer 
kandidaten aantrekken van het ene type dan van 
het andere. De meest evidente voorbeelden zijn 
‘boekhouders’ die een aantrekking uitoefenen 
op het analytische type en ‘verpleegkundigen’ 
die eerder een thuisbasis hebben in het 
ondersteunende kwadrant. Maar zelfs dan, heb je 
er alle belang bij om de andere stijlen toch in jouw 
team te doen vertegenwoordigen. Elke stijl brengt 
immers een andere reeks sterktes mee, wat zorgt 
voor een hechtere band tussen de teamleden met 
minder ‘blinde vlekken’. 

Andere artikels kun je terugvinden op 
mijn website (selecteer ‘Publicaties’). Je 
kan me vrijblijvend contacteren als je de 
gedragstypes binnen jouw team even in kaart 
wil brengen. Ik kan je ook begeleiden met 
culturele veranderingstrajecten. Ook als je 
de teamgeest of de organisatiecultuur even 
wil boosten met een inspirerende voordracht, 
opleiding of workshop, ondersteun ik je graag.
 
Alain Surkol 0497/591333 
alain.surkol@telenet.be 

“WANNEER HET JE MOEITE KOST OM OP TE STAAN, BEDENK DAN DAT JE 
VAN NATURE GEMAAKT BENT OM SAMEN TE WERKEN MET ANDEREN”
 – MARCUS AURELIUS
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Ali Moussa
UNDERSTANDING DISPERSION PROCESSES 
IN HIGH PERFORMANCE LIQUID CHROMA-
TOGRAPHY COLUMNS AND INSTRUMENTS 
USING COMPUTATIONAL FLUID DYNAMICS
Promotors: Prof. dr. ir. Ken Broeckhoven
Prof. dr. ir. Gert Desmet

Anish Raj Kathribail
SURFACE MODIFICATION OF NI-RICH  
CATHODE AND ITS STUDY FROM MATERIAL 
TO LABORATORY PROTOTYPE FOR HIGH 
ENERGY LI-ION BATTERIES
Promotors: Prof. dr. Maitane Berecibar
Prof. dr. Annick Hubin
Dr. Jürgen Kahr

Charlotte Cambier
ACTIONS FOR CIRCULAR ARCHITECTURE: 
THE DEVELOPMENT OF ACTIONABLE 
KNOWLEDGE ON CIRCULAR ECONOMY FOR 
ARCHITECTURAL DESIGNERS THROUGH 
PARTICIPATIVE ACTION RESEARCH
Promotor: Prof. dr. ir. arch. Waldo Galle
dr. ir. arch. Niels De Temmerman

Elias Saerens
DESIGN PRINCIPLES AND TOPOLOGY 
OPTIMIZATION FOR SERIES-PARALLEL 
ELASTIC CONSTANT TORQUE ACTUATORS
Promotors: Prof. dr. ir. Tom Verstraten
Prof. em. dr. ir. Dirk Lefeber

Iman Marivani
DEEP UNFOLDING DESIGNS FOR MULTI- 
MODAL IMAGE RESTORATION AND FUSION
Promotors: Prof. dr. ir. Nikolaos Deligiannis
Prof. dr. ir. Bruno Cornelis

Inne Vanderkelen
CHANGING STORAGE: 
A GLOBAL PERSPECTIVE ON RESERVOIRS IN 
A CHANGING CLIMATE
Promotor: Prof. dr. Wim Thiery
Prof. dr. ir. Ann Van Griensven
Prof. dr. Nicole van Lipzig

Jordi Cornette
EXPERIMENTAL AND NUMERICAL ASSESS-
MENT OF PARTICLE SIZE DISTRIBUTIONS 
FROM SOLID BIOMASS COMBUSTION
Promotors: Prof. dr. ir. Svend Bram

Mariana Paz Martinez-Viademonte
THE ROLE OF ANODISING IN THE 
PERFORMANCE OF CORROSION 
PROTECTION SYSTEMS FOR AEROSPACE 
APPLICATIONS
Promotors: Prof. dr. ir. Herman Terryn
Dr. Shoshan T. Abrahami
Mr. Theodor Hack

Mathias Polfliet
ADVANCES IN GROUPWISE IMAGE 
REGISTRATION
Promotors: Prof. dr. ir. Jef Vandemeulebroucke
Prof. dr. Wiro Niessen
dr. ir. S. Klein

Pablo López García
DESIGN OF A PLANETARY GEARBOX 
CUSTOMIZED FOR HUMAN-CENTERED 
ROBOTICS
Promotor: Prof. dr. ir. Tom Verstraten
Prof. em. dr. ir. Dirk Lefeber

Sajib Chakraborty
ADVANCED LIFETIME ASSESSMENT AND 
MODELLING OF AN OPTIMIZED WBG-BASED 
INTERLEAVED BIDIRECTIONAL DC/DC
CONVERTER FOR ELECTRIC DRIVETRAIN 
APPLICATIONS
Promotors: Prof. dr. ir. Omar Hegazy
Dr. ir. Mohamed El Baghdadi

Samir Loulidi
PLASMA DEPOSITION OF ADVANCED THIN 
HALOGEN-FREE CONFORMAL COATINGS 
USING MEDIUM VACUUM CAPACITIVELY
COUPLED PLASMA REACTORS
Promotors: Prof. dr. ir. Guy Van Assche
Dr. Msc. Nicolas Vandecasteele

Xinyan Tang
INTEGRATED RADIO FRONT-END CIRCUITS 
FOR 5G AND 6G WIRELESS APPLICATIONS
Promotor: Prof. dr. ir. Piet Wambacq

Zhiwei Zong
DESIGN OF VCOs AND PAs IN 22 NM FD-SOI 
FOR 5G MM-WAVE COMMUNICATIONS
Promotors: Prof. dr. ir. Piet Wambacq

Zoé Jardon
NUMERICAL AND EXPERIMENTAL STUDY 
OF A CRACK LOCALISATION SYSTEM EM-
BEDDED IN 3D PRINTED SMART METALLIC 
COMPONENTS
Promotors: Prof. dr. ir. Patrick Guillaume
Dr. ir. Michaël Hinderdael
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